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Zápis z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů holubů konané 

v Pardubicích dne 27. 5. 2018. 

 

 
 

Jednání se zúčastnili pozvaní delegáti – z okresů: Benešov, Brno, Břeclav, Česká Lípa, 

České Budějovice, Děčín, Frýdek Místek Havlíčkův Brod, Hodonín, Hradec Králové, 

Chomutov, Chrudim, Jeseník, Jičín, Jihlava, Kladno, Kolín, Kroměříž, Liberec, Litoměřice, 

Louny, Mělník, Mladá Boleslav, Náchod, Nový Jičín, Nymburk, Olomouc, Opava, Ostrava, 

Pardubice, Pelhřimov, Písek, Plzeň, Plzeň – sever, Praha, Praha – západ, Příbram, Rokycany, 

Sokolov, Svitavy, Šumperk, Tábor, Trutnov, Třebíč, Vsetín, Vyškov, Znojmo, Žďár nad 

Sázavou. 

 

Delegáti – z klubů chovatelů holubů: bradavičnatých plemen holubů, brněnských voláčů, 

českých bubláků, českých čejek a lysek, českých staváků, českých voláčů sivých, gigantů a 

výstavních holubů, chocholatých staváků, moravských pštrosů, moravských voláčů sedlatých a 

moravských bělohlávků, německých výstavních holubů, ostravských bagdet, prácheňských 

káníků, rakovnických kotrláků, rejdičů a racků, rysů, slepičáků, slezských plemen, 

strukturových holubů a velkých voláčů. 

 

Omluveni zástupci okresů: Beroun, Český Krumlov, Rakovník, Rychnov nad Kněžnou, 

Tachov. 

 

Konference se nezúčastnili tito pozvaní delegáti z jednotlivých okresů: Blansko, Bruntál, 

Domažlice, Cheb, Jablonec nad Nisou, Jindřichův Hradec, Karlovy Vary, Karviná, Klatovy, 

Kutná Hora, Most, Praha – východ, Prachatice, Prostějov, Přerov, Semily, Strakonice, Teplice, 

Uherské Hradiště, Ústí nad Labem, Ústí nad Orlicí, Zlín. 

 

Konference se nezúčastnili tito pozvaní delegáti Klubů chovatelů holubů: benešovských 

holubů, českých rejdičů a pražských středozobých rejdičů, kingů, koburských skřivanů a 

římanů, moravských bagdet, moravských moráků, pražských krátkozobých rejdičů. 

 

Za ÚCHK chovatelů holubů: Pavel Wieder, Mgr. Ondřej Matouš, Jiří Holaň, Jiří Kristek a 

Mgr. Bc. Alexandr Veselý. 

 

Za kontrolní komisi ÚCHK: Ing. Václav Krůta, Oldřich Vízek a Jiří Ludvík. 

 

Tajemník ÚCHK chovatelů holubů: Lucie Berná 

 

Hosté: Ing. Miroslav Kroft – předseda ÚVV ČSCH, Ing. David Rameš – generální sekretář 

ÚVV ČSCH, Lubomír Kesner – člen ÚVV ČSCH, RNDr. Milan Tyller – genetik. 

 



Program konference: 

1).  Zahájení. 

2).  Schválení programu konference. 

3).  Volba volební, mandátové a návrhové komise. 

4).   Zpráva mandátové komise. 

5).   Schválení jednacího a volebního řádu konference. 

6).   Kontrola usnesení z minulé konference. 

7).   Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů holubů. 

8).   Zpráva o plemenných chovech a šlechtitelské práci. 

9).   Zpráva o plnění rozpočtu sekce za rok 2017. 

10). Zpráva o činnosti komise pro standardy holubů. 

11). Zpráva o činnosti holubářské sekce Evropského svazu. 

12). Zpráva o činnosti práce s mladými chovateli. 

13). Zpráva o činnosti ÚCHK holubů za rok 2017. 

14). Zpráva kontrolní komise sekce. 

15). Představení kandidátů do ÚCHK a KK sekce chovatelů holubů. 

16). Zpráva mandátové komise.  

17). Volby do ÚCHK a KK. 

18). Projednání nominace kandidátů do vyšších orgánů Svazu. 

19). Projednání rozpočtu sekce na rok 2019. 

20). Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2018. 

21). Diskuse. 

22). Usnesení. 

23). Závěr. 

 

 

Ad. 1). Zahájení 

 

Jednání svolala Ústřední odborná komise chovatelů holubů prostřednictvím e-mailem rozeslané 

pozvánky. Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů holubů zahájil Pavel Wieder – 

předseda ÚCHK, který nejprve přivítal hosty a delegáty. Následně předal slovo Mgr. Ondřeji 

Matoušovi, jenž dále schůzi řídil.  

 

Ad. 2). Schválení programu 

 

Př. Matouš vznesl dotaz, má-li někdo připomínky k programu. Nikdo žádné připomínky neměl 

a program byl schválen v plném rozsahu. Po schválení programu následovala volba mandátové, 

návrhové komise a volební komise.  

 

Ad. 3). Volba volební, mandátové a návrhové komise 

 

Komise byly zvoleny v tomto složení: Mandátová komise – př. Lubomír Kesner, př. Karel Bek, 

př. Marek Vajda, př. Josef Brachtl a př. Verner. Návrhová komise ve složení -  př. Ing. Václav 

Krůta, př. Gabriela Vajdová a př. Oldřich Vízek. Volební komise – JUDr. Michal Danišovič, 

př. Ing. Josef Albrecht a př. Balcar. 

 

Ad. 4). Zpráva mandátové komise 

 



Mandátová komise konstatovala, že z pozvaných 75 okresů s 569 hlasy se konference 

zúčastnilo 48 okresů se 440 hlasy. Z pozvaných 28 klubů se 72 hlasy, se konference zúčastnilo 

20 klubů s 58 hlasy. 

 

Ad. 5). Schválení jednacího a volebního řádu konference 

 

K jednacímu a volebnímu řádu neměl nikdo z přítomných žádné připomínky. Jak jednací tak 

volební řád byl schválen všemi hlasy. 

 

Ad. 6). Kontrola usnesení z minulé konference 

 

Informaci přednesl předseda Pavel Wieder. Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

holubů, která se konala 1. dubna 2017 v Pardubicích, uložila: 

1) ÚCHK holubů naplnit plán práce a schválený rozpočet po provedených úpravách. 

2) ÚCHK holubů řešit systém písmen a čísel u kroužků na holuby s ÚVV ČSCH na rok 

2018. 

3) Kluby zažádaly o změnu poradního hlasu na hlas rozhodující na aktuální konferenci. 

 

ad 1) Jak plán práce, tak rozpočet byly naplněny. Ve zprávě př. Matouše bude ještě konkrétně 

hovořeno o naplnění rozpočtu 

ad 2) Řešení systému písmen a čísel u kroužků bylo projednáno s ÚVV ČSCH přes generálního 

sekretáře Ing. Davida Rameše, který zřizoval objednávku kroužků u výrobce. Veškeré naše 

požadavky na výrobu byly splněny. V dalším roce bychom chtěli pouze upozornit, že číselná 

řada by měla začínat číslem 1 a ne 0. 

ad 3) Tento návrh vyplývá z ustanovení § 31 Stanov svazu a z § 6 Organizačního řádu sekce 

chovatelů holubů. Přítel Petržílka konstatoval, že nesouhlasí s tímto návrhem, aby zástupci 

klubů měli hlas rozhodující, pokud hradí pouze jeden členský příspěvek a konstatoval, že je to 

populistický návrh. O návrhu na změnu poradního hlasu na hlas rozhodující bylo hlasováno 

delegáty konference. Rozhodnutím konference byl tento návrh schválen – PRO 377 hlasů 

okresů.  

 

Ad. 7). Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů holubů. 

 

Předseda sboru posuzovatelů Jiří Holaň přednesl krátkou zprávu o činnosti sboru. Informoval, 

že v současné době má posuzovatelský sbor 66 členů, z toho dva posuzovatelé mají zastavenou 

činnost z důvodů neplnění povinností a jeden posuzovatel má činnost přerušenou. V minulém 

období ukončilo posuzovatelskou činnost pět posuzovatelů a to př. Suchomel, př. Kubíček, př. 

Pileček, př. Pikal, př. Mašata. Touto cestou bych jim rád poděkoval za celoživotní práci pro 

české holubářství a popřál jim do dalších let hodně zdraví. V minulém období náš sbor měl 13 

adeptů na posuzovatele holubů, bohužel čtyřem z nich komise ukončila činnost pro neplnění 

povinností. Komise sboru pořádá pro adepty každoroční samostatné školení při konání nějaké 

větší výstavy. V minulém roce proběhly tři významné chovatelské akce a to Celostátní výstava 

v Lysé nad Labem, Brno a Středočeská výstava v Lysé nad Labem. Na těchto výstavách bylo 

celkem vystaveno okolo 6000 holubů a až na drobné výjimky některých posuzovatelů můžeme 

naší práci hodnotit velmi dobře. V uplynulém roce neřešila komise sboru žádnou stížnost na 

práci posuzovatele, což neznamená, že máme všechno v pořádku. Vyskytující se nedostatky při 

posuzování jsou řešeny na pravidelných školeních sboru, kde komise sboru tyto věci projednává 

a s jednotlivými posuzovateli to řeší. Komise sboru vypracovala model školení kde pomocí 

video techniky, jsou proškolována jednotlivá plemena holubů s detailním popisem předností, 

doporučení a vad. Část školení je vždy věnována jednomu národnímu plemeni holubů. Naši 



posuzovatelé se pravidelně zúčastňují mezinárodního školení v zahraničí, v loňském roce to byl 

přítel Kožíšek a přítel Veselý. Třináct našich posuzovatelů má status mezinárodního 

posuzovatele, což dokazuje vysokou odbornost našeho sboru. Naši posuzovatelé posuzují 

v různých státech, uplatňují své vědomosti a šíří dobré jméno svazu. Vážené dámy a pánové 

závěrem mého vystoupení vám přeji hodně zdraví a hodně radosti z chovu. 

 

Ad. 8). Zpráva o plemenných chovech a šlechtitelské práci 

Zprávu přednesl Jiří Kristek.  

Vážení přátelé všechny Vás srdečně zdravím a budu Vás informovat o činnosti jednotlivých 

klubů holubů. České holubářství má v evidenci 28 chovatelských klubů, některé kluby sdružují 

více plemen holubů. Kluby do dnešního dne vypracovaly a zaslaly 24 šlechtitelských plánů, 

čtyři kluby nemají vypracovaný šlechtitelský plán (kingů, moravský pštros, slepičáků a 

strukturových holubů). Na webových stránkách ČSCH je zveřejněno 12 šlechtitelských plánů, 

které odpovídají šlechtění jednotlivých plemen holubů (bradavičnatá plemena, brněnský voláč, 

českých čejek a lysek, gigantů, hýlů a norimberských skřivanů, chocholatý stavák, koburský 

skřivan a říman, německých výstavních holubů, ostravských bagdet, rysů, slezské plemena, 

velkých voláčů). Ostatní šlechtitelské plány po doplnění a upřesnění se mohou zveřejnit. Také 

byla zveřejněna na webových stránkách ČSCH tabulka vyhodnocení důležitosti znaků 

jednotlivých národních plemen holubů pro jejich posuzování. Kluby, které splnily podmínky, 

obdržely příspěvek na činnost klubu. 

ÚOK holubů vyzvala jednotlivé kluby holubů, ke zpracování evidence členů, počtu chovaných 

holubů a přehled o málo chovaných barevných a kresebných rázech národních plemen holubů, 

termín do 31. 1. 2018. Splnilo 25 klubů, 3 kluby nesplnili (český stavák, koburský skřivan a 

říman, rejdičů a racků. Přehled poslouží ke zpracování a doplnění tabulek o málo chované 

vzácné barevné a kresebné rázy, popřípadě plemen holubů. U našich národních plemen, je 

možno zapracovat do vzorníku dlouhodobé šlechtitelské cíle s ohledem na plemennou čistotu a 

uniformitu plemene, zejména s uznáváním nových barevných a kresebných rázů. Chovatelé 

těchto rázů mohou být, dle směrnice podporováni finančně a také zveřejnění na webových 

stránkách ČSCH. Kluby to musí přijmout jako svoji trvalou povinnost, dbát na zachování 

udržitelného počtu kusů holubů málo chovaných barevných rázech. Kluby, které mají zřízeny 

webové stránky ČSCH, tak y měly pravidelně doplňovat. Úkolem klubu – je zdokonalování a 

metodické řízení šlechtění příslušného plemene, zlepšování plemen holubů, zabezpečení 

cílevědomé plemenitby, šlechtění holubů příslušných plemen z hlediska exteriéru, užitkových, 

sportovních, zdravotních a etologických vlastností. 

Metody práce – pořádání výstav a přednášek za účelem výchovy a vzdělávání chovatelů, 

metodické řízení plemenných regeneračních chovů, informovat o činnosti a výsledcích práce 

klubu, propagovat svoji činnost na svazových a ostatních periodikách. Za uplynulé volební 

období se činnost klubů podstatně zlepšila a spolupráce s ÚOK také byla na lepší úrovni. Všem 

klubům přeji hodně úspěchů v další činnosti a šlechtění jednotlivých plemen holubů. 

 

Plemenné chovy uznané na rok 2017 - 2018  

 

V našem českém, moravském a slezském holubářství byly PCH zavedeny jako nejvyšší stupeň 

plemenářské práce již ve třicátých letech minulého století. Smyslem PCH holubů je dlouhodobá 

plemenářská práce za účelem stabilizace daného plemenného typu, barevného rázu, kresby a 

lesku. Tato činnost má za cíl plemenářskou práci, za kterou považujeme všechny zásahy do 

genotypové složky, jejím cílem je zvyšování kvality našich PCH chovů. Celkem na období let 

2017 – 2018 je 37 PCH. Mistr ČR v chovu holubů získalo 16 chovatelů. Z celkového počtu 37 

PCH je 13 nových PCH. 



Držitel má právo užívat označení PCH holubů, může tak prezentovat svůj chov v odborném 

tisku, na různých úrovních výstav, především na celostátní a evropské úrovni. Držitel by měl 

být nápomocen i ostatním chovatelům při šlechtitelské práci daného plemene. Držitelé PCH 

mohou čerpat dotace na veterinární péči svých chovů, dle platné směrnice. Uznávání nových 

PCH na léta 2019 – 2020 proběhne při národní výstavě v Lysé nad Labem ve dnech 23 – 25. 

11. 2018. Touto cestou bych chtěl apelovat na funkcionáře OO holubů a klubů o podporu 

jednotlivým chovatelům holubů při rozhodování o uznání PCH. ÚCHK přeje všem chovatelům 

PCH hodně úspěchů v dalším šlechtění svých chovů a mnoho úspěchů ve výstavní činnosti. 

 

Ad. 9). Zpráva o plnění rozpočtu sekce za rok 2017 

 

Plnění rozpočtu přednesl Mgr. Ondřej Matouš. K čerpání rozpočtu nebyly vzneseny žádné 

dotazy. 

 
 

 

Ad. 10). Zpráva o činnosti komise pro standardy holubů +  

Ad. 11). Zpráva o činnosti holubářské sekce Evropského svazu 

 

Zprávu přednesl Mgr. Bc. Alexandr Veselý. 

V mé prezentaci jsem se zaměřil na zahraniční působení našich chovatelů vůči zahraničí, kde 

bohužel velmi pokulháváme. V roce 2017 proběhlo zasedání generálního svazu v zemi rejdičů, 

kterou je Maďarsko. Opět tam byla ukázka početného zastoupení národních plemen Maďarska, 

kterou jsme zhlédli v připraveném stanu. Maďarsko má velké zkušenosti s těmito zasedáními a 



mohly by být do budoucna pro nás velkým vzorem. Zářijového školení posuzovatelů holubů a 

drůbeže se účastnil přítel Kožíšek a má maličkost, které proběhlo v Nizozemsku, reportáže 

z těchto akcí se objevila v časopise Chovatel. Byla navázána bližší spolupráce se Slovenskem 

a s Polskem. Polské holubářství a chovatelství obecně začíná být vzorem pro jiné země, 

minimálně ze střední Evropy. V české republice nás v nadcházejících letech čeká pořádání dvou 

generálních zasedání Evropského svazu, první v roce 2020 a druhé zasedání v roce 2024, kde 

bude Česká republika organizovat Evropskou výstavu. Jelikož se blíží Evropská výstava 

v Herningu, byla ustanovena kontaktní osoba a tou osobou jsem já. V letošním roce se 

uskutečnilo generální zasedání Evropského svazu v Dánsku, proběhlo standardním způsobem. 

V České republice není zájem o pořádání mezinárodních výstav, což je velká škoda pro 

chovatele. V zahraničí je zájem o nákup našich plemen, mohly by se tak rozšířit po celé Evropě. 

Evropské školení se letos uskuteční v září v Dánsku a nosnými tématy budou nejznámější 

Dánská plemena. Hlavním tématem letošního roku je Evropská výstava v Dánsku, která se 

uskuteční 9 – 11. 11. 2018.  Při Evropské výstavě zůstavují poplatky stejné, jako to bylo v letech 

minulých, tudíž 12 euro klecné, 12 euro katalog a mládežníci mají slevu na 6 euro. Termín 

uzávěrky přihlášek bude někdy v polovině srpna. Svoz zvířat bude zajištěn ČSCH. Péče o naše 

vystavovatele bude zajištěna svazem, jak v informativní poloze, tak v předávání cen a 

občerstvení. 

V letošním roce bylo završeno uznávací řízení u opálové straky slezského voláče, gratuluji př. 

Wiederovi. V současnosti probíhá uznávací řízení barveného rázu černý stříkaný u plemene 

benešovský holub a zatím jsme absolvovali první ročník. Děkuji vám za pozornost a přeji hodně 

úspěchů ve vaší práci. 

 

 

Ad. 12). Zpráva o činnosti práce s mladými chovateli 

Zprávu přednesla Drahomíra Dufková. 

Ve stručnosti představila  Olympiádu mladých chovatelů, která proběhla ve dnech 2. - 6. 8. 

2017 v Poběžovicích. Celkem se zúčastnilo šest dětí, z toho čtyři v kategorii mladších dětí a 

dvě v kategorii starších. Některé děti velmi překvapily svými vědomostmi. Letošní Olympiáda 

mladých chovatelů se bude konat v Praze ve dnech 22. – 26. 8. 2018 a počet holubářů v této 

soutěži doposud není znám a doufám, že se letos počet soutěžících v sekci holubářů navýší. 

Děkuji vám za pozornost. 

 

 

Ad. 13). Zpráva o činnosti ÚCHK holubů za rok 2017 

 

Zprávu přednesl Pavel Wieder. 

Komise se zabývala zúročením dopracování perokreseb a vypracování dvou roll–upů, které 

budou využity na všech větších akcích k propagaci českého holubářství. Došlo k výrobě nového 

diplomu na mistra České republiky a nového osvědčení na držitele plemenného chovu. 

V loňském roce proběhlo jednání s Klubem českého staváka, na kterém se probírala žádost 

klubu o jiném způsobu posuzování na svých výstavách než evropským způsobem. Klubu bylo 

doporučeno, aby dodržoval všechny platné směrnice a předpisy ČSCH. Od roku 2012 se 

započalo s pořádáním setkání klubů na Aktivu v Litovli, který se osvědčil a až na pár klubů má 

velmi dobrou účast. Stěžejním momentem letošního Aktivu, byla návštěva předsedy, 

místopředsedy polského svazu a předsedy posuzovatelského sboru. Polské holubářství je na 

velmi dobré úrovni a pro naše chovatele můžou být velkým vzorem a inspirací. Součástí 

přednášek je prezentace holubů, kde mohou chovatelé vzájemně diskutovat a řešit šlechtění 

svých holubů. Na setkání byl přítomen i genetik RNDr. Milan Tyller, který chovatelům též 

odpovídal na jejich dotazy. 



Další věc, kterou se komise zabývala, jsou vycházející články v časopise Chovatel, které by 

měly být v odborné rovině a sloužit chovatelům. Mnohdy si někteří dopisovatelé vyřizují přes 

časopis své osobní antipatie s jinými chovateli a to rozhodně do odborného časopisu nepatří. 

Velmi často jsou pisatelé z řad posuzovatelů, proto byla tato problematika diskutována na 

shromáždění sboru posuzovatelů. Chtěl bych před tímto způsobem vedení časopisu varovat, je 

to cesta do pekel a k ničemu dobrému to nevede. Rád bych pohovořil ještě o našich stránkách 

na webu. Myslím, že momentálně máme velmi aktuální stránky, kde je zveřejněno vše, co je 

třeba např. nový seznam málo chovaných a ohrožených plemen, směrnice na uznávání 

plemenných chovů atd. ÚCHK v poslední době rozdělila motivační příspěvky klubům, které 

mají veškeré své povinnosti splněny a odevzdali seznam evidovaných a málo chovaných 

plemen holubů. 

Další věc byla žádost klubu bradavičnatých plemen o povolení zařazování různých barev u 

plemene kariér do jedné kolekce na výstavách. Žádosti klubu bylo vyhověno z titulu, že 

populace u plemena kariér v ČR není nijak veliká a je potřeba toto zohledňovat. Zároveň komise 

zamítla uznávat dvouletého holuba jako výletka na výstavách. 

V letošním roce jsme ocenili chovatele, kteří se zasloužili o rozvoj daného plemene. Německý 

výstavní holub – př. Suchomel, př. Janda, př. Vidner, př. Studýnka. Český voláč sivý – př. Čech, 

př.  Sčebel, př. Ehl, př. Cik. Česká čejka – př. Erlich, př. Vaňourek, př. Beneš, př. Gebauer, př. 

Novotný. Moravská bagdeta – př. Opavský, př. Štěpánek, př. Müller. Gigant – př. Matouš, př. 

Albrecht, př. Leifr. V neposlední řadě jsem rád ocenil i RNDr. Milana Tyller na Aktivu klubů 

za rozvoj a popularizaci genetiky holubů v České republice. 

Vydání nového vzorníku holubů už bude čekat na novou komisi. Naše komise svým 

hospodaření připravila finanční prostředky, které se na výrobu použijí. 

Na komisi jsme se dále zabývali určením kontaktní osoby na Evropskou výstavu v Dánsku, 

kterou byl určen Mgr. Bc. Alexandr Veselý. Jako posuzovatelé komise navrhla Mgr. Bc. 

Alexandra Veselého, Ing. Petr Gajdu a MVDr. Ráčka. Počet posuzovatelů bude upřesněn dle 

počtu přihlášených holubů na výstavu. Pravidlo je, že jeden posuzovatel co každých 160 

holubů. Dotknu se ještě trochu málo Celostátní výstavy mladých holubů, kde jsou stanovena 

speciální pravidla pro posuzování, přesto bylo v Olomouci vystaveno pouze 135 holubů v Lysé 

nad Labem 283, v Olomouci 2018 je ještě otázka. Proto na vás chci apelovat, poptávka po 

těchto výstavách byla, ale ve chvíli kdy se rozhodneme to dělat, tak se do těchto výstav musí 

zapojit více vystavovatelů. Tady už se blížím ke konci mého vystoupení. Naším přáním do 

budoucna by bylo, udržet aktuální stav střídání v pořádní výstavy jak tomu bylo doposud a to 

Olomouc, Lysá nad Labem, Olomouc. Myslím, že takto by to mělo fungovat i při pořádání 

Celostátní výstavy a to střídáním Lysá nad Labem a Brno. Je to fér vůči chovatelské veřejnosti 

a s  tím spojeným nákladům, které s výstavou mají. V otázce pořádání středoevropských výstav 

platí to, že není důvod proč se toho bát a měli bychom jít do toho. Na závěr bych rád poděkoval 

celém týmu za spolupráci, která velmi dobře celých deset let fungovala. 

 

Ad. 14). Zpráva kontrolní komise sekce 

 

Zprávu přednesl předseda komise Ing. Václav Krůta. 

Jednání kontrolní komise ÚCHK okrasných holubů se uskutečnilo 21. 3. 2018 v sekretariátu 

ÚVV  ČSCH. 

Přítomni: Ing. Václav Krůta – předseda komise 

  Oldřich Vízek – místopředseda a člen komise 

  Jiří Ludvík – člen komise 

 

Program komise: 

 



1. Kontrola činnosti ÚCHK chovatelů holubů 

2. Kontrola hospodaření a účetních dokladů 

3. Řešení stížnosti 

4. Návrh na opatření, doporučení 

   

Ad 1. Kontrola činnosti ÚCHK chovatelů holubů 

 

Ústřední konference holubů se konala 1. 4. 2017  Hotelu Trim v Pardubicích. Této konference 

se zúčastnili zástupci 42 delegátů okresu a 21 delegátů klubů. Záporem konference je pravidelná 

neúčast některých okresů a klubů. 

 

Konference navrhla zasloužilé chovatele na slavnostní shromáždění k 60. výročí založení 

ČSCH – př. Suchomela, Petrovského, Erlicha a Dr. Chrastila. Rozhodla o způsobu volby do 

ÚCHK sekce holubů formou sedmičlenného týmu. Zvolila komisi pro přípravu těchto voleb, 

ve složení JUDr. Danišovič, Ing. Albrecht, Vízek. Dále konference uložila řešit systém písmen 

a čísel u holubů – splněno. 

 

V roce 2017 se uskutečnili tyto schůze ÚCHK 10. 3. 2017 v Pardubicích – školení posuzovatelů 

a příprava konference. Na jednání této komise došlo ze strany tajemníka př. Marušáka 

k nevhodnému jednání a nesplnění požadovaných úkolů na návrh této komise, bylo zahájeno 

řešení, které dosud není vyřešeno z důvod pracovní neschopnosti jmenovaného. 

Dne 20. 5. 2017 v Litovli u příležitosti jednání s kluby. Byla podána informace o plemenných 

chovech na rok 2017 – 2018. Dále byla přednesena zajímavá přednáška o metodice měření 

holubů a správnosti posuzování postoje a držení těla holubů. Rovněž byla zajímavá přednáška 

o barvách holubů, kterou přednášel Mgr. Veselý s doplněním RNDr. Tyllerem.  

Ve dne 8-9.9 2017 se konala výstava Mladých holubů v Lysé nad Labem, kde bylo vystaveno 

pouze 220 holubů. Kontrolní komise dává konferenci ke zvážení, zda se těchto výstav v sekci 

holubů zúčastňovat, když o tuto výstavu není zájem. 

Dne 15. 11. 2017 u příležitosti CV Lysé nad Labem, bodem jednání bylo uloženo klubům 

doložit seznamy a počty vzácných a málo chovaných plemen a určení vzácných rázů. Za včasné 

splnění bude vyplaceno klubům 1500,-. Na tomto jednání bylo opětovně doporučeno klubu 

Českého staváka dodržování směrnic o posuzování holubů na výstavách. 

Ze schůzí ÚCHK chovatelů holubů jsou pořizovány zápisy, které obdrží všichni členové ÚCHK 

a Kontrolní komise. 

 

Ad 2. Kontrola hospodaření a účetních dokladů 

 

Pro rok 2017 byly plánované výnosy a náklady ve výši 415 000,-. Skutečnost ve výnosech je 

417 687,- a v nákladové položce 226 461,32 Kč. Tudíž hospodářský výsledek je zisk 

191 225,68 Kč. V nákladové položce došlo k úsporám v mzdových nákladech funkcionářů, 

cestovném funkcionářů, občerstvení při schůzích, veterinární prevenci a příspěvcích na činnost. 

Při kontrole cestovních nákladů, bylo překročeno na zahraniční cesty o 4715,-, v případě 

tuzemského cestovného funkcionářů došlo k úspoře 35.000,-.  

 

Ad. 3 Řešení stížnosti 

 

Za rok 2017 neobdržela komise žádnou stížnost. 

 

Ad. 4 Návrh a doporučení 

 



Kontrolní komise doporučuje ÚCHK sekce holubů zvážit větší možnosti na čerpání a využití 

fondu na podporu šlechtění, činnosti klubu a výstavní činnost.  

Kontrolní komise děkuje všem funkcionářům a chovatelům za odvedenou práci v chovu holubů 

ať na místní či celostátní úrovni.  

 

 

ZÁVĚR: Zprávu projednala a schválila kontrolní komise ÚCHK dne 21. 3. 2018. 

 

 

Ad. 15). Představení kandidátů do ÚCHK a KK sekce chovatelů holubů 

 

Volební komise ve složení JUDr., Michal Danišovič, Oldřich Vízek a Josef Albrecht, 

představila všechny kandidáty do ÚCHK a KK delegátům konference jednotlivě. Každý z 

kandidátů dostal možnost doplnit ke své osobě to, co nebylo řečeno z dotazníku. Delegáti 

konference byli komisí seznámeni s průběhem voleb a hlasováním. Přítel Slavibor Petržílka 

vystoupil s názorem, v případě že bude nalezen neplatný volební lístek tak by se mělo změnit 

kvorum, což nebylo akceptováno. Celkem bylo rozdáno 440 hlasů a volí pouze delegáti okresů 

nikoliv zástupci klubů. Na základě rozhodnutí konference 2017 bylo rozhodnuto o kandidátce 

sedmičlenného týmu. 

 

 

Ad. 16). Zpráva mandátové komise 

 

Předseda mandátové komise Lubomír Kesner konstatoval, že z pozvaných 75 okresů s 569 

hlasy, je přítomno 48 okresů se 440 hlasy. Pro zvolení týmu je zapotřebí 221 hlasů. 

 

Ad. 17). Volby do ÚCHK a KK 

 

Komise spočítala odevzdané volební lístky a oznámila výsledek voleb. Bylo odevzdáno 401 

hlasů, z toho bylo 52 čistých a 6 jich bylo znehodnoceno. Komise ÚCHK byla zvolena 343 

hlasy. U volby do kontrolní komise kandidáti př. Krůta a Vízek dostali po 400 hlasech a př. 

Ludvík 405 hlasů.  

 

Složení ÚCHK: 

 

Ing. Petr Gajda –  předseda ÚCHK sekce holubů 

 

Ing. Miroslav Otruba - místopředseda ÚCHK sekce holubů 

 

p. Jiří Holaň -  sekce posuzovatelský sbor - předseda sboru posuzovatelů holubů 

 

Mgr., Bc. Alexandr Veselý - sekce mezinárodní vztahy a zástupce ČR v sekci EE chovatelů 

holubů 

 

Mgr. Jaroslav Víšek - sekce standardizační řízení 

 

p. Roman Kučera - sekce plemenné chovy, šlechtitelství a plemenitba 

 

pí. Drahomíra Dufková – sekce mladí chovatelé 

 



 

Složení KK: 
 

Ing. Václav Krůta, Jiří Ludvík, Oldřich Vízek. 

 

 

Ad. 18). Projednání nominace kandidátů do vyšších orgánů Svazu 

 

Letošní rok je rokem volebním i do vyšších složek ÚVV ČSCH. Z naší sekce kandidují dva 

kandidáti a to Mgr. Ondřej Matouš do ÚVV ČSCH a JUDr. Michal Danišovič do kontrolní 

komise ÚVV ČSCH. Předseda ÚCHK Pavel Wieder vyzval přítomné k hlasování o podpoře př. 

Matouše.  Příteli Matoušovi vyslovilo ze 490 možných PRO 449. Hlasování o podpoře př. 

Danišoviče skončilo ze 490 možných PRO 439. Oba kandidáti dostali podporu od Ústřední 

konference sekce chovatelů holubů. 

 

 

Ad. 19). Projednání rozpočtu sekce na rok 2019 

 

Přítel Matouš představil vyrovnaný rozpočet, který vcelku kopíruje rozpočet loňský. 

Momentálně není známá pouze výše dotace o Ministerstva zemědělství. Hlasováním byl 

návrh rozpočtu přijat, PRO 464 hlasů. 

 

 
 

 

 

Ad. 20). Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2018 

 



Dalším úkolem Konference, bylo navržení kandidáta na listopadovou Valnou hromadu. 

Komise navrhla nově zvoleného předsedu ÚCHK Ing. Petra Gajdu, který byl schválen 454 

hlasy ze 498 možných. 

 

Ad. 21). Diskuse 

 

Diskusi zahájil předseda svazu Ing. Miroslav Kroft, který poděkoval všem za konstruktivní 

jednání a vstřícný přístup. Zdůraznil žalostný počet vystavovaných holubů na Celostátní 

výstavě mláďat, kterou není úplně jednoduché pořádat a když se rozhodneme jí pořádat tak 

rizika na ekonomiku výstavy musí být co nejmenší. O letošním pořádání výstavy ještě není 

úplně rozhodnuto. Co se týká návrhu rozpočtu, bylo správně řečeno, že některé výnosové částky 

mohou být ovlivněny dotací od Ministerstva zemědělství.  

S dalším příspěvkem vystoupil předseda ÚCHK Pavel Wieder, který poděkoval stávající 

tajemnici paní Lucii Berné za roční spolupráci. 

Přítel Václav Krůta vyzval přítomné k podpoře letošní Celostátní výstavy, která se bude konat 

v Lysé nad Labem ve dnech 23. – 25. 11. 2018. Je to prezentace naší celoroční práce a bylo by 

škoda se této výstavy neúčastnit. 

Zástupce Klubu velkých voláčů poděkoval odstupujícímu předsedovi ÚCHK Pavlu Wiederovi 

za výbornou desetiletou práci, kterou odvedl pro holubářskou sekci.  

Předseda ČSCH Ing. Miroslav Kroft na závěr poděkoval celé odstupující ÚCHK za to jak 

prezentovali české holubářství po celých deset let jak u nás tak i v zahraničí. Poděkoval i za 

navázání spolupráce s Polskými holubáři, která nás velmi obohacuje. Nové nastupující ÚCHK 

popřál hodně zdaru a sil v jejich práci a aby byli alespoň stejně úspěšní jako předchozí ÚCHK. 

Pavel Wieder poděkoval členům odstupující ÚCHK za dobu jejich spolupráce, že vždy dokázali 

najít společný názor a táhnout za jeden provaz.  

Ing. Petr Gajda poděkoval přítomným za zvolení nové komise a přislíbil, že se budou snažit 

nezklamat i když je čekají úkoly nelehké.  

 

 

Ad. 22). Usnesení 

 

Přednesl Oldřich Vízek – předseda návrhové komise: 

A) Konference schvaluje 

 

1. Program konference 

2. Jednací řád konference 

3. Mandátovou komisi ve složení: př. L. Kesner, př. M.Vajda, př. K.Bek, př. Brachtl, př. 

Verner 

4. Návrhovou komisi ve složení: př. O.Vízek, př. G. Vajdová a př. V. Krůta 

5. Volební komisi ve složení: JUDr. M. Danišovič, Ing. J. Albrecht a př. Balcar 

6. Čerpání rozpočtu za rok 2017 

7. Zprávu kontrolní komise 

8. Návrh rozpočtu na rok 2018 – vyrovnaný ve výši 415.000 Kč 

9. Nové složení ÚCHK holubů ve složení: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Jiří 

Holaň, Mgr. Jaroslav Víšek, Mgr. Bc. Alexandr Veselý, př. Drahomíra Dufková, př. 

Roman Kučera. 

Kontrolní komise ve složení: Ing. Václav Krůta, př. Oldřich Vízek, př. Jiří Ludvík 

10. Do ÚVV ČSCH navrhuje Mgr. Ondřeje Matouše a do kontrolní komise ÚVV ČSCH 

navrhuje JUDr. Michala Danišoviče. 

11. Delegáta na VH ČSCH volí předsedu nové ÚCHK Ing. Petra Gajdu 



 

 

B) Bere na vědomí: 

 

1. Zprávu předsedy odstupující ÚCHK př. Wiedera o činnosti za uplynulé období 

2. Zprávu př. Holáně o činnosti posuzovatelského sboru 

3. Zprávu př. Kristka o plemenných chovech a šlechtitelské práci 

4. Zprávu Mgr. Matouše o čerpání rozpočtu za rok 2017 a návrh rozpočtu na rok 2018 

5. Zprávu Mgr. Bc. Veselého o činnosti komise pro standardy a holubářské sekce 

Evropského svazu 

6. Zprávu př. Dufkové o činnosti práce s mladými chovateli 

 

C) Ukládá: 

 

1. Naplnit plán činnosti a rozpočet na rok 2018  

 

D. Doporučení: 

 

1. Účast na Evropské výstavě v Dánsku 

2. Účast naší sekce na Celostátní výstavě mladých holubů a Celostátní výstavě v Lysé 

nad Labem 

 

 

Usnesení bylo schváleno, PRO 464 hlasů. 

 

Ad. 23). Závěr 

 

Přítel Ondřej Matouš poděkoval delegátům a hostům konference za konstruktivní jednání a 

popřál jim hodně zdaru v jejich chovatelské činnosti. Taktéž popřál nové ÚCHK hodně štěstí 

v jejich nastávající práci.  Jednání Ústřední konference sekce chovatelů holubů ukončil.  

 

 

Ověřovatelé zápisu: Pavel Wieder, Ing. Petr Gajda 

 

 

Zapsal: tajemník ÚCHK Lucie Berná 


